安全及正確使用除害劑: 氣霧劑

市面上的氣霧除害劑除了有效成分外, 通常亦含有易燃的推進劑和溶劑。 市民在貯存、使用及棄置氣霧除害劑時, 應注意相關安全措施。



使用前

- 只購買已註冊和附有適當標籤的除害劑。
- 噴藥前須移走寵物,並覆蓋水族箱、玩具 和家居用品。
- 檢查噴罐有否損壞及漏氣的情況。



漁農自然護理署

香港九龍長沙灣道303號長沙灣政府合署5樓

電話: 2150 7009 傳真: 2314 2622

電郵: mailbox@afcd.gov.hk 網頁:www.afcd.gov.hk



貯存和棄置

切勿重用。

靠近熱源的地方。



使用時

- 按照標籤上的指示使用。使用前搖匀。
- 切勿過量使用除害劑。為免吸入噴霧,只在空氣流通的地方使用。
- 噴藥時切勿飲食和吸煙。
- 切勿噴灑在人、動物、植物、廚具和處理食物的地方。
- 切勿在靠近明火、火源及熾熱的表面使用。



SAFE AND PROPER USE OF PESTICIDES: AEROSOL SPRAYS

Besides active ingredient(s), aerosol pesticides available on the market usually contain flammable propellant and solvent. Members of the public should pay attention to relevant safety measures in the storage, use and disposal of aerosol pesticides.



Before Use

- Buy only registered and properly-labelled pesticides.
- Remove pets and cover aquariums, toys and household utensils before spraying.
- Check spray cans for damage and leaks.



Plant and Pesticides Regulatory Division Agriculture, Fisheries and Conservation Department

5/F, Cheung Sha Wan Government Offices, 303 Cheung Sha Wan Road, Kowloon, Hong Kong Tel: 2150 7009 Fax: 2314 2622 E-mail: mailbox@afcd.gov.hk Website: www.afcd.gov.hk



During Application

- Use according to label instructions. Shake well before use.
- Do not use excessive amount of pesticides. Use only in well-ventilated areas to avoid inhalation of spray mist.
- Do not eat, drink or smoke when applying pesticides.
- Do not spray on humans, animals, plants, kitchen utensils and food preparation areas.
- Do not use near naked flame, ignition sources and hot surface.
- Do not use near electrical appliances, sockets or switches.



Storage and Disposal

- Store in a cool, dry and well-ventilated place to prevent rusting of the spray cans. Do not store under direct sunlight or near any heat source.
- Keep out of reach of children and pets.
- Dispose of the empty cans as domestic waste after use. Do not reuse.